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Referat 
Onsdag d.  17. maj 
Pkt.: 1 
 
 
 
 
 
 
Resumé 
Kommentar til dagsorden 
 
 
 
 
 
Beslutning 
 
 
 
 
 
 
Referat 
Ingen kommentarer. 
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Mødegrundlag 
Onsdag d.  17. maj 
Pkt.: 2 
 
 
 
 
 
 
Resumé 
Godkendelse af referat fra sidste møde (bilag 1) 
Ligger klar til underskrift på mødet 
 
 
 
 
 
Beslutning 
 
 
 
 
 
 
Referat 
Referatet godkendes og underskrives. 
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Mødegrundlag 
Onsdag d.  17. maj 
Pkt.: 3 
 
 
 
 
 
 
Resumé 
Resumé 
Tema: skoleåret 2017-2018 

a. Status på reformarbejde 
b. Overordnet trivselsstrategi 
c. Bestyrelsens mødeplan 

♦ Tirsdag d. 26. september 2017 
♦ Mandag d. 4. december 2017 
♦ Mandag d. 12. marts 2018 
♦ Onsdag d. 16. maj 2018 

 
 
Beslutning 
 
 
 
 
 
 
Referat 
 
 
 
Tema: skoleåret 2017-2018 

a. Status på reformarbejde 
Lærerne arbejder fortsat i en konstruktiv ånd for at være 
klar til skolestart i august. Læreplaner skulle være klar, men 
vi har dem ikke endnu. Vejledninger til læreplaner kendes 
formegentlig til august. Eksamensformerne er ikke klar. Mi-
nisterskiftet har her haft en betydning. 

b. Overordnet trivselsstrategi 
Virum Gymnasium skal have en overordnet trivselsstrategi, 
som bl.a. skal indeholde:  
- en antimobbestrategi. Forrige minister satte arbejdet i 
gang. 
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- en strategi for Digital dannelse. Et udvalg er i gang.  Vi skal 
have fælles forståelse af, hvad der er grænseoverskridende. 
Samarbejdet med kommunen er afgørende i den sammen-
hæng. 
- en strategi for misbrug/hash. Ledelse og vejledere har væ-
ret på kursus med Kompash og vi har samarbejde med Drug-
rebels. 
Ungeundersøgelsen skal indgå i arbejdet med trivselsstrate-
gien, så vi også forholder os til de unges sundhed, herunder 
søvn, madvaner og risikoadfærd i forhold til fx alkohol, stof-
fer og sex. 
Ydermere skal handlingsplaner i forhold til brand og skole-
skyderier mm. være klar. 
 

c. Bestyrelsens mødeplan 
• Tirsdag d. 26. september. 

Dette møde skal flyttes. Birgit 
Langvad følger op. 

• Mandag d. 4. december 2017 
• Mandag d. 12. marts 2018 
• Onsdag d. 16. maj 2018 
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Mødegrundlag 
Onsdag d.  17. maj 
Pkt.: 4 
 
 
 
 
 
 
Resumé 
Elevoptag og klassesammensætning; status på tilgang/frafald 
 
 
 
Beslutning 
 
 
 
 
 
 
Referat 
 
Elevoptag: 
Fordelingsudvalgets arbejde er afsluttet. Ansøgerne er endeligt fordelt. Der 
er dags dato udsendt optagelses- og afslagsbreve. Der er i den næste tid fo-
kus på, hvordan vi behandler de afviste elever. De skal føle sig hørt og or-
dentligt behandlet, selvom vi ikke kan tilbyde dem en plads. 
I forhold til at optage efter skolestart gør den ændrede tælledato, at vi skal 
forholde os anderledes, end vi plejer. 
 
Klassesammensætning: 
At 1g eleverne ikke har forhåndstilkendegivet studieretningsønske i forbin-
delse med optag, vil ændre en del i vores og elevernes hverdag. Ved studie-
retningernes begyndelse i november, vil der være tale om helt nye klasser, 
hvilket fordrer et nyt skema, hvor vi tidligere blot lavede justeringer af eksi-
sterende. 
Det ændrer på arbejdsgange, men kan også give nogle fordele: 
Vi kan justere timetal, hvis der er behov. Hensyn til lærerønsker kan forde-
les over året. Nye ønsker til samarbejder og ekskursioner kan tages med. 
Vi overvejer en skemaomlægning igen omkring vinterferien, så der bliver 
tre skemaperioder hen over året. 
Når skemaet bliver mindre fast, er det vigtigt med forudsigelighed: Hvornår 
sker hvad. 
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Status på tilgang/frafald: 
Frafald og tilgang ligger stabilt. Vi har dog netop bortvist en 1g elev pga. 
problematisk adfærd. 

2k har siden 1g været en klasse, der har været præget af frafald, hvorfor 
klassen opløses efter 2g, og de tilbageværende elever fordeles på eksiste-
rende klasser. Der er lagt en plan for overgangen, så de berørte elever på-
virkes mindst muligt. 

I forhold til økonomi betyder det, at vi igen i 2017/18 skal have 38 klasser, 
og opgangen til 39 klasser udskydes således et skoleår. 
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Mødegrundlag 
Onsdag d.  17. maj 
Pkt.: 5 
 
 
 
 
 
 
Resumé 
Økonomi 
Estimat (bilag 2a) og budgetopfølgning (bilag 2b) 
 
 
 
 
 
Beslutning 
 
 
 
 
 
 
Referat 
Vi er godt tilfredse med udviklingen indtil videre. 
VG-puljen er kommet fuldt til udbetaling. 
Vi har ikke hørt fra Styrelsen for undervisning og læring vedrørende de 8 
elever, vi havde for meget ved tælledagen i september.  
Fremskrivninger viser, at der vil blive behov for tilpasninger, hvis de økono-
miske rammevilkår bliver som budgetteret. 
Bestyrelsen anerkender arbejdet med økonomien, og der er enighed om at 
tage et år ad gangen.  
For nuværende anvender VG 102% på undervisning i forhold til de taxame-
ter midler, der er målrettet undervisningen. Dette er et fint tal og et godt 
sammenligningsparameter skoler i mellem. 
 
VG har indført VG-flex, der indebærer, at lærerne overfører over- og un-
dertid fra skoleår til skoleår efter nærmere fastlagte principper. Dels skulle 
det gerne være til gavn for den enkelte lærer – både i forhold til arbejdsbe-
lastning og i forhold til retfærdighed - dels er der økonomi i det, ved at un-
dertid ikke går tabt, som det er tilfældet nu. 
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Ledelsen har tidligere undersøgt konsekvenser ved at omlægge opgavefor-
delingsåret til fx maj/maj i stedet for at lade det følge skoleåret som nu. På 
daværende tidspunkt gav det ikke mening. Ledelsen tager diskussionen op 
igen nu efter reformen, hvor nogle rammebetingelser er ændrede. 
 
 
Bestyrelsen talte om muligheder for fx at udbyde Summer school eller an-
dre aktiviteter, der kunne understøtte økonomien. Ledelsen undersøger 
betingelser for drive indtægtsdækket virksomhed. 
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Mødegrundlag 
Onsdag d.  17. maj 
Pkt.: 6 
 
 
 
 
 
 
Resumé 
Eksponering af VG 
 
 
 
 
 
Beslutning 
 
 
 
 
 
 
Referat 
 
MK har samlet materialet fra sidste møde. Punktet udskydes. 
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Mødegrundlag 
Onsdag d.  17. maj 
Pkt.: 7 
 
 
 
 
 
 
Resumé 
Orientering fra rektor Mette Kynemund 

1. Ombygning og vedligehold 
2. Eksterne samarbejder 
3. Etnografundersøgelse 

 
 
 
 
 
Beslutning 
 
 
 
 
 
 
Referat 
 
Orientering fra rektor Mette Kynemund 

1. Ombygning og vedligehold 
a. Landskabsarkitekter har kigget på ydre gård. MK præsente-

rer deres tanker om at åbne skolen mod Fuglsangvej med fx 
store siddemøbler. Ydre gård skal være et område, der skal 
kunne bruges til undervisning. I Astrids gård tænkes der i en 
scene og en trappe til ophold og undervisning. Det er oplagt 
at søge forskellige fonde til arbejdet, fx i forbindelse med 
det forestående 60 års jubilæum. 

b. Udvalgte gangarealer og klasselokaler får i sommerferien 
udskiftet lofter og belysning som første etape af en flerårig 
plan for hele den gamle skole. Akustik og belysning har væ-
ret i fokus i planlægningen af arbejdet. 

c. Vi skal snarest se på renovering af kemilokaler. Der er et 
stort behov. 

d. Desuden er der behov for bedre vejledningsfaciliteter.  
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2. Eksterne samarbejder 

Vi er meget glade for alle de private virksomheder, der ønsker sam-
arbejde med Virum Gymnasium. 
Samarbejdet med Lyngby Taarbæk kommune øges og bliver tæt-
tere. 
Virum - Sorgenfri Borger- og handelsforening er blevet en fast sam-
arbejdspartner. 
Der er etableret kontakt mellem Locked Martin, DTU og VG. Vi ken-
der endnu ikke omfanget af samarbejdet, men håber det kan føre 
nogle gode muligheder for såvel elever, som lærere med sig. 
 

3. Etnografundersøgelse 
Vi er blevet tilbudt, at en etnografstuderende, Birgitte Overholt Ni-
elsen, vil bruge Virum Gymnasium som case i sit afsluttende pro-
jekt. Hun skal undersøge, hvad der sker for eleverne, når de kom-
mer i gymnasiet. Der er tale om en kvalitativ undersøgelse. Vi laver 
selv en kvantitativ evaluering. 
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Mødegrundlag 
Onsdag d.  17. maj 
Pkt.: 8 
 
 
 
 
 
 
Resumé 
Orientering fra bestyrelsesformand Anders Bjarklev 
 
 
 
 
Beslutning 
 
 
 
 
 
 
Referat 
 
Orienteringen om DTU bliver en rundvisning til flere af de nye spændende 
bygninger. 
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Mødegrundlag 
Onsdag d.  17. maj 
Pkt.: 9 
 
 
 
 
 
 
Resumé 
Orientering fra øvrig bestyrelse 
 
 
 
 
 
Beslutning 
 
 
 
 
 
 
Referat 
 
Simon Pihl orienterer om byggesager i kommunen, som kan have interesse 
for Virum Gymnasium. 
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Mødegrundlag 
Onsdag d.  17. maj 
Pkt.: 10 
 
 
 
 
 
 
Resumé 
Eventuelt 
 
 
 
 
 
Beslutning 
 
 
 
 
 
 
Referat 
 
 
Jon Monrad Møller og Kristian Blum har været på kursus i gymnasiebesty-
relsesarbejde, hvor Stine Bosse og Bertel Haarder var oplægsholdere. Må-
ske kunne et tilsvarende kursus have interesse for flere i bestyrelsen næste 
år. 
 
Mødet i december afholdes hos COWI. 
 


